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Ik ben toch zeker niet de enige Nederlander, die in bed voor het
 

slapen gaan, nog wel eens terug denkt
 

 aan die kans van 
 

Arjen Robben
 

in de 
 

62ste minuut?
 

Voor Vincent
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De voorbeschouwing
 

Het wereldkampioenschap voetbal in Zuid-Afrika. Langzaam komt 
het dichterbij. Zijn er kansen voor Oranje? Kan het zo zijn dat het 
Nederlands elftal echt wereldkampioen gaat worden, of blijven we 
toch altijd die eeuwige tweede?

Op televisie zien we die reclame van Amstel bier met een huwelijks-
aanzoek. De man gaat door zijn knieën en vertelt later in de kroeg 
dat hij op huwelijksreis gaat naar Zuid-Afrika. Zijn vrienden kijken 
hem ongelovig aan. Zuid-Afrika? De gelukkige aanstaande bruide-
gom zegt vervolgens tegen zijn vrienden dat hij gaat van 11 juni tot 11 
juli, voetbal, WK. Zijn vrienden begrijpen hem en moeten natuurlijk 
enorm lachen. De aanstaande bruidegom vindt zich zelf erg slim en 
neemt nog een slok Amstel bier. Een echte ‘mannen met bier reclame’. 
Als echte man laat je natuurlijk het doel van je huwelijksreis het we-
reldkampioenschap voetbal zijn. Het lijkt alsof zijn vrouw dat niet 
weet. Vrouwen bedriegen om voetbal te zien? Gebeurt dat vaak? In 
Engeland schijnen sommige mannen zelfs Europese uitwedstrijden 
van hun club te bezoeken, zonder medeweten van hun vrouw.

Zou er lang over vergaderd zijn door de directie en reclameafdelin-
gen van de diverse biermerken? ‘Wanneer gaan we beginnen met de 
commercials?’ Daar is vast onderzoek naar gedaan, een goede voorbe-
reiding is het halve werk.

Natuurlijk volgen er veel meer acties, oranje attributen, vele soor-
ten. Gespaard, verzameld moet er worden. Giovanni, Robin, Wesley 
en de anderen komen bij de ah in aanraking met de Beessies, buig-
zame beestjes in rood, wit, blauw en… oranje. Zijn de Beessies beter 
dan de Wuppies van twee jaar geleden? Is dit Oranje sterker dan op 
het Europees kampioenschap van twee jaar geleden. De groepswed-
strijden van toen geven in ieder geval hoop. Denk nog maar even 
terug aan de wedstrijden tegen Italië en Frankrijk.
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Ach, in ieder geval zijn de Beessies anders dan de Wuppies en ze-
ker zeer verzamelbaar! In hoeverre past de Nederlander zich aan bij 
de keuze van zijn supermarkt bij het boodschappen doen? Gaan de 
moeders naar ah om hun zonen (en echtgenoten) een plezier te doen. 
Bovenop de volle boodschappentassen liggen de Beessies klaar om 
in kinderhanden te komen en te worden neergezet naast de andere 
oranje attributen. Voor de volwassenen zijn er dus de bierreclames 
met bijbehorende acties.

De shirts van Jupiler zien er goed uit. Op Koninginnedag zie ik 
ze voor het eerst. Toen wist ik nog niet dat het een hit zou worden. 
Vincent, mijn zoon van 17, kreeg er uiteindelijk ook één. Ik ben ge-
zwicht en heb toch maar besloten om een kratje bier te kopen alleen 
voor het T-shirt. Het bier komt uiteindelijk toch ook wel op. Voor 
de Petterplet van Heineken ga ik echter geen Heineken bier kopen, 
er zijn grenzen. Niet vanwege het merk, maar er zijn grenzen aan het 
verzamelen van oranje artikelen. 

Een paar dagen later heeft Vincent toch de Pletteplat, of nee het is 
de ‘Pletterpet’ in zijn bezit. Ik struikel nog regelmatig over de juiste 
benaming, heeft ook te maken met het voorlezen uit het boek Pluk 
van de Petteflat voor mijn kleine dochter.

De grote biermerken laten zich zien. Hopelijk komt Nederland ver 
in Zuid-Afrika en wordt het erg warm en dorstig weer. 

Ook de energiemaatschappij van Maurice de Hond stunt. Voor de-
gene die overstappen geldt een jaar lang gratis stroom als Nederland 
de titel wint. Lees wel de kleine lettertjes. 
 
Vincent baalt wel een beetje van het feit dat wij 2 juli al naar Frankrijk 
gaan. Ach, wellicht komen de Fransen ver en kunnen we daar de sfeer 
meeproeven. Een wedstrijd Frankrijk – Nederland op het programma 
zal in ieder geval zeker boeiend zijn voor ons als Hollanders op vakan-
tie in Frankrijk.

Als Vincent en ik het wel eens hadden over de kansen van Ne-
derland op het wk, vertelde ik hem een keer dat ik als jonge jongen 
twee verloren WK finales heb moeten meemaken. Op 9 en 13 jarige 
leeftijd.
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‘Ja, maar ook een gewonnen EK finale,’ beet hij me spits toe. Dat is 
waar. Inmiddels ook al weer lang geleden. Ik was 23, Vincent is nu 17 en 
smacht naar de titel voor Oranje. Op zondagmiddag kan ik vaak mer-
ken aan Vincent of er goed of slecht nieuws komt van de voetbalvel-
den. Als ik hem snel de trap hoor aflopen, weet ik bijna dat Feyenoord 
of Excelsior heeft gescoord en komt hij me dat in volle vreugde mel-
den. Blijft het stil, dan gaat het niet goed met de Rotterdamse clubs.

Ach, wat zou ik Vincent de hoofdprijs voor Nederland gunnen. Hij 
volgt zo’n beetje alles wat met voetbal te maken heeft. Ik volg lang 
niet zo veel als hij. Wel deelt hij samen met mij dat de oefenwedstrij-
den van het Nederlands elftal over het algemeen niet het aankijken 
waard zijn. Slap spel en geen spanning. Echter, nu in de aanloop naar 
het WK wordt er toch ook hier thuis meer interesse in getoond en zelfs 
gekeken.
 
Ook ik raak toch wel onder de indruk van de resultaten van het 
Nederlands elftal en wat de internationals bij hun clubs laten zien. 
De Nederlandse clubs stellen Europees niet zo veel meer voor, maar 
Nederlandse spelers geven Nederland Europese allure. Natuurlijk 
kijkt ook de rest van de wereld naar de grote prijzen die in Europa 
verdeeld worden en wie de hoofdrolspelers zijn. 

Robben laat zich gelden in Duitsland. Van Persie is een kanjer in 
Engeland. Sneijder wint met het Italiaanse Internazionale Milan de 
Champions League finale. Wesley laat menige prachtige pass van zijn 
voeten komen en is zelf ook gevaarlijk voor het doel. De titel voor 
Wesley gaat overigens wel ten koste van Robben en van Bommel. Zij 
balen samen met trainer Louis van Gaal maar moeten erkennen dat 
Inter terecht de finale heeft gewonnen. Wat had Louis graag weer met 
de cup in zijn handen gestaan. Hij gaat niet naar het WK, Robben en 
van Bommel wel. Mark van Bommel begint steeds beter te voetbal-
len. Stomme, smerige overtredingen en het gezeik en gezuig bij de 
scheidsrechters lijken af te nemen, hij voetbalt verstandiger en is erg 
nuttig op het middenveld. In de pers laat van der Vaart ons kennis 
maken met de ‘Grote Vier’. Deze vier spelers moeten volgens hem in 
ieder geval spelen:
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Robben, Sneijder, Van Persie en hijzelf kunnen en moeten, wat hem 
betreft, in één elftal opgesteld worden. Dat hij daar mee Kuijt buiten-
spel zet, lijkt mij niet zo fair.
 
Journalisten, voetballers, oud voetballers, trainers, oud trainers, be-
kende Nederlanders, ieder mag zijn zegje doen We leven tenslotte in 
het land van 16 miljoen bondcoaches. Zelfs, of waarom zelfs? wordt 
de naam van Clarence Seedorf genoemd. Hij verkeert in goede vorm 
bij AC Milan. Is hij momenteel de Nederlandse speler met de meeste 
prijzen achter zijn naam of is het nog steeds Arie Haan? Arie Haan, 
ook een man met een indrukwekkende historie op het gebied van 
Oranje en Ajax en daarna talloze omzwervingen over de wereld. Van 
speler van Ajax en PSV tot trainer van Feyenoord en van meerdere 
Griekse clubs tot weet ik veel waar ergens ver in warme oorden, waar 
men trainers uit Nederland willen hebben.

Waarom wordt Arie Haan zo weinig genoemd als het gaat om het 
noemen van grote spelers?

Johan Cruijff, Wim van Hanegem, Rob Rensenbrink, Marco van 
Basten, Ruud Gullit, Frank Rijkaard, Dennis Bergkamp, allemaal 
duidelijk, maar waarom Arie Haan niet? Is het zijn uitstraling? Zijn 
doelpunten op het WK van ’78 zullen we toch niet snel vergeten. Maar 
goed, in ieder geval gaat Clarence Seedorf niet mee naar Zuid-Afrika. 

Wie gaan er wel en waarom? ‘Is van Bronckhorst nog wel zo goed? 
Is hij niet te traag?’ Volgens één van de kenners, Johan Derksen, 
kan de tegenstander profiteren met een snelle rechtsbuiten, die van 
Bronckhorst vervolgens zijn hielen kan laten zien en in de zestien 
kan komen of de voorzet kan geven. We zijn dus gewaarschuwd. 
Vooralsnog blijft hij ongenaakbaar als aanvoerder. Bert van Marwijk 
heeft alle vertrouwen in Giovanni.

Aan André Ooijer wordt ook getwijfeld, sterker nog, de heren 
Derksen en van der Gijp menen dat het een aanfluiting zou zijn om 
Ooijer in deze vorm mee te nemen naar het wereldkampioenschap. 
Inderdaad doet Ooijer niet echt zijn best om als een stabiele, sterke 
verdediger over te komen. Menige keer zien we zondagsavond dat hij 
in de zestien zijn tegenstander laat lopen.


